
BRG.0002.LXVII.2023 Protokół z przebiegu LXVII sesji Rady Gminy Pszczew 

 

LXVII sesja Rady Gminy Pszczew odbyła się w dniu 14 grudnia 2023 roku o godz. 16.00 w 

Sali GOK przy ul. Zamkowej 14, w Pszczewie a zakończyła o 18.40 

 

Na wstępie odegrano hymn. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pszczew, Romuald Tankielun odczytał klauzulę RODO po 

czym dokonał otwarcia LXVII sesji, witając serdecznie wszystkich przybyłych radnych oraz 

gości. 

 

W sesji Rady Gminy Pszczew uczestniczyli: 

Wójt Gminy Pszczew – Pan Józef Piotrowski 

Zastępca Wójta Gminy Pszczew – Pani Karolina Korenda - Gojdź 

Skarbnik Gminy Pszczew – Pani Halina Jokiel 

Sekretarz Gminy Pszczew – Pani Monika Załucka 

Radca Prawny Gminy Pszczew – Pan Michał Siemiatowski 

Dyr. Szkoły Podstawowej w Pszczewie – Pani Grażyna Tankielun 

Dyr. Przedszkola Samorządowego w Pszczewie – Pani Jolanta Minge 

Dyr. Zakładu Usług Komunalnych w Pszczewie – Pan Jan Łukaszyk 

Dyr. Gminnego Ośrodka Kultury w Pszczewie – Pan Dominik Fryza 

Kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy w Pszczewie – Pani Małgorzata 

Szcześniak 

Sołtys sołectwa Borowy Młyn – Pan Zbigniew Ciara 

 

Prowadzący obrady poprosił radnych o potwierdzenie obecności. 

Ww. stwierdził, że na ogólną liczbę 15 radnych w sesji uczestniczyło 12 radnych ( nieobecni 

radni: Katarzyna Mizera, Leon Wajman, Paweł Marchewka, Damian Dubkiewicz, Dominik 

Wilczyński).  

Rada Gminy władna była do podejmowania prawomocnych uchwał.   

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad.2.  

 

Prowadzący RG przedstawił porządek obrad. 

 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3.Interpelacje i zapytania radnych.  

4.Sprawozdanie Wójta Gminy  z działalności międzysesyjnej w tym z wykonania uchwał rady 

gminy.  

5.Informacja Przewodniczącego rady gminy z działań podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym-   

   korespondencja. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

a) uchwały budżetowej Gminy Pszczew na 2024 rok – druk nr 562: 

    1. przedstawienie projektu uchwały budżetowej; 

    2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 

    3. przedstawienie opinii Komisji ds. Finansów i Rozwoju Gospodarczego; 



    4. przedstawienie stanowiska Wójta w sprawie uwag zawartych w opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej oraz opinii Komisji ds. Finansów i Rozwoju Gospodarczego; 

    5. przedstawienie ewentualnych autopoprawek Wójta do projektu uchwały; 

    6. dyskusja nad projektem uchwały budżetowej i ewentualnie zgłoszonymi 

autopoprawkami; 

    7. głosowanie wniesionych propozycji poprawek; 

    8. głosowanie uchwały. 

b) wieloletniej prognozy finansowej Gminy Pszczew na lata 2024-2034 – druk nr 563: 

     1. przedstawienie projektu uchwały; 

     2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 

     3. głosowanie uchwały. 

c) określenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy lub innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno – wypoczynkowe – druk nr 564. 

7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

8. Wolne wnioski i informacje. 

9. Zakończenie obrad. 

 

Wójt poprosił o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w 

uchwale budżetowej Gminy Pszczew na 2023 rok – druk nr 565. 

Wniosek wójta poddano pod głosowanie: 

 

Za – głosowało 7 radnych, przeciw – 2, wstrzymało się – 1. 

 

Przewodniczący poinformował, że Rada Gminy Pszczew przychyliła się do wniosku Wójta o 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały nr 565. 

 

Przewodniczący odczytał porządek obrad po zmianach. 

   

Ad.3 

 

Interpelacje złożył radny Konrad Kiona. 

 

Zarządzono przerwę techniczną (16:15 ). 

Obrady wznowiono o godz. 16:25. 

Na sesję przybyli radni: Paweł Marchewka, Dominik Wilczyński, Damian Dubkiewicz. 

 

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały nr 565 nie zostanie jednak wprowadzony 

do porządku obrad sesji ponieważ w wyniku głosowania nie uzyskał bezwzględnej większości 

ustawowego składu Rady. R. Tankielun przeprosił radnych za błąd i jeszcze raz odczytał 

porządek obrad dzisiejszej sesji. Radny K. Kiona podziękował przewodniczącemu za 

prawidłową reakcję. 

 

Kolejne 2 interpelacje złożył radny K. Kaczmarek.  

 

Ad.4 

 

Informacje z działalności międzysesyjnej, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu, 

przedstawił Wójt Gminy Pszczew – Józef Piotrowski. 

 



R. Tankielun zadał pytanie w związku z informacją o realizacji wymiany oświetlenia 

ulicznego – czy po wykonaniu inwestycji będzie to majątek Gminy Pszczew czy firmy 

ENEA?  

Wójt odpowiedział, że procedury jeszcze trwają ale wyjaśnił jak to może wyglądać. 

 

Ad.5 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pszczew przedstawił informację z działań podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym.  

Korespondencję, która wpłynęła do Biura Rady przedstawił wiceprzewodniczący RG Pan 

Krzysztof Kaczmarek. Odczytał również życzenia świąteczne, które wpłynęły do biura rady. 

 

Ad.6 

 

Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

 

a) uchwały budżetowej Gminy Pszczew na 2024 rok – druk nr 562 

 
1 i 2. Projekt uchwały budżetowej przedstawiła i omówiła Pani skarbnik. Odczytała 

również opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze. 
 
3. Przewodnicząca Komisji ds. Finansów i Rozwoju Gospodarczego odczytała opinię 

komisji nt. projektu budżetu na 2024r.  
 
4. Brak 
 
5. Wójt poprosił o wprowadzenie autopoprawek do projektu uchwały, które 

przedstawiła i omówiła pani skarbnik. 
 
6. Dyskusja nad projektem uchwały.  
 
Dyskusję rozpoczął wójt. Podziękował za liczne wnioski, które wpłynęły do budżetu. 

Niestety ze względów finansowych nie można było ich wszystkich ująć. Każde wymienione 
zadanie jest ważne i trudno było wybrać te najistotniejsze ale niestety budżet jest 
ograniczony. 
Wójt podziękował pani skarbnik, dyrektorom i kierownikom jednostek. 
Następnie omówił inwestycje, które czekają nas w 2024roku. 
Następnie głos zabrali radni. 
K. Kiona odniósł się do konieczności zaciągania kredytu w 2023r. oraz w 2024r. Ostrzegł, 
uważając, że zagraża nam wejście w spiralę kredytową. Uważa, że już w tej chwili jest tak, że 
spłacamy kredyt kredytem i jest to niebezpieczne. 
Wspomniał również o tym, że przez 5 lat nic z tego o co wnioskował w złożonych wnioskach 
do projektu uchwały, nie zostało w nim ujęte.  
Jest zatrwożony, że rośnie zadłużenie gminy. Uważa, że należy oszczędzać. 
Zwrócił uwagę, na według niego, rażącą dysproporcję kwot na wynagrodzenia między 
urzędnikami w Gminie a nauczycielami. 
Wójt starał się odnieść do zarzutów zgłoszonych przez radnego K. Kionę, reagując bardzo 
emocjonalnie na co zwrócił uwagę Przewodniczący Rady, prosząc o merytoryczną dyskusję. 



Przewodniczący RG zarządził 10 min. przerwę (17:34) celem przygotowania odpowiedzi dla 
radnego w kwestii płac. 
Obrady wznowiono o 17:44 
 
Po przerwie wójt zabrał głos i stwierdził, że nie jest prawdą to, co powiedział radny o 
dysproporcji w płacach. Pani skarbnik przedstawiła dane i wyjaśniła tą kwestię. 
Wójt odniósł się do pozostałych zarzutów. 
K. Kiona nie zgodził się z wypowiedziami wójta i jego wyjaśnieniami. 
K. Kaczmarek uważał, że budżet na pewno będzie już w nowym roku zmieniany i oby 
następna rada nie musiała się borykać z problemami finansowymi i jeszcze bardziej się 
zadłużać. Również żałuje, że jego wnioski nie zostały ujęte w budżecie i nie były ujmowane w 
poprzednich latach. 
Wójt odniósł się do wypowiedzi radnego. 
R. Tankielun podsumował projekt budżetu i to, że pani skarbnik – Halina Jokiel – pilnuje 
finansów i z rozwagą wydaje każdą złotówkę. 
Wspomniał o konieczności remontowania zasobów mieszkaniowych i o tym, że trzeba 
pamiętać, iż te nowo powstałe też będą wymagały w przyszłości remontów na co należy już 
zaplanować środki. Podkreślił zasadność wydawani środków na planowane, przyszłe 
inwestycje. 
Podkreślił również jak ważna jest współpraca z Powiatem, z Zarządem Dróg Powiatowych 
przy wspólnym realizowaniu inwestycji drogowych. 
Życzył wójtowi oraz wszystkim jego współpracownikom żeby udało mu się zrealizować 
budżet, który jest bardzo ambitny i wymagający.  
K. Kaczmarek pytał o różnicę między dochodami a wydatkami na realizację zadań związanych 
z zagospodarowaniem odpadów komunalnych – z czego się ona wzięła? Pytał również o stan 
zadłużenia osób, które za odpady nie płacą i czy jest to ściągane? 
Odpowiedzi na pytania udzieliła pani skarbnik. 
K. Kaczmarek pytał jeszcze czy planuje się podwyżkę za śmieci? 
Wójt odpowiedział, że zadecyduje o tym przyszłoroczny przetarg.  
 
 7. Nie wniesiono propozycji poprawek. 
 
 8. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 
 
Za – głosowało 11 radnych, przeciw – 1, wstrzymało się – 1. 

 

Rada Gminy Pszczew podjęła uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Pszczew na 

2024 rok. Uchwałę zarejestrowano pod nr LXVII.552.2023 i stanowi ona załącznik do 

niniejszego protokołu. 

 

b) wieloletniej prognozy finansowej Gminy Pszczew na lata 2024 - 2034 – druk nr 563 

 

 1 i 2. Projekt uchwały przedstawiła pani skarbnik. Następnie odczytała opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze. 

Wójt poinformował o wprowadzeniu autopoprawki, którą omówiła i przedstawiła pani 

skarbnik. Wprowadzenie autopoprawki związane jest z wprowadzonymi autopoprawkami w 

uchwale budżetowej. 

 



 3. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

 

Za – głosowało 11 radnych, przeciw – 1, wstrzymał się – 1. 

 

Rada Gminy Pszczew podjęła uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Pszczew na lata 2024 – 2034. Uchwałę zarejestrowano pod nr LXVII.553.2023. Stanowi ona 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pszczew podkreślił, jak duże wyzwanie stoi przed wójtem i 

życzył wójtowi i pracownikom realizacji wszystkich zamierzonych celów. 

 

c)  określenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

nieruchomości, na której znajduje się domek letniskowy lub innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno - wypoczynkowe – druk nr 564 

L. Kaczmarek pytał czy można w jakiś sposób zweryfikować właścicieli którzy mieszkają w 

tych domkach, niejednokrotnie cały rok a którzy nie płacą?  

 

Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

 

Za – głosowało 13 radnych, przeciw – 0, wstrzymał się – 0. 

 

Rada Gminy Pszczew podjęła uchwałę w sprawie określenia ryczałtowej stawki opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi dla nieruchomości, na której znajduje się domek 

letniskowy lub innej nieruchomości wykorzystywanej na cele rekreacyjno - wypoczynkowe. 

Uchwałę zarejestrowano pod nr LXVII.554.2023. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Za – głosowało 13 radnych, przeciw – 0, wstrzymał się – 1. 

 

Ad. 7 

 

Odpowiedzi na interpelacje złożone podczas ostatniej sesji Rady Gminy odczytał 

wiceprzewodniczący Leonard Kaczmarek. 

 

Ad. 8 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pszczew poinformował o planowanym terminie sesji i terminie 

wspólnej komisji. 

Złożył również życzenia świąteczne radnym, mieszkańcom oraz pracownikom UG. 

Wójt zaprosił na Jarmark Bożonarodzeniowy, który odbędzie się w niedzielę 17 grudnia o 

godz. 14:00 w Hali sportowej w Pszczewie. 

Głos zabrał również dyr. Gminnego Ośrodka Kultury w Pszczewie zapraszając na Jarmark 

Bożonarodzeniowy podkreślając wzrost planowanych atrakcji kulinarnych i muzycznych oraz 

liczby wystawców do ok 35. 

D. Dubkiewicz poinformował o realizacji jego wniosku dotyczącego wymiany uszkodzonych 

barier przy drodze powiatowej. Przekazał również podziękowanie Dyrektorowi Zarządu Dróg 

Powiatowych za sprawne załatwienie sprawy. 

 

 

 



Ad. 9 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Pszczew zakończył 

LXVII sesję Rady Gminy Pszczew. 

 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała:      Przewodniczący Rady Gminy 

Ewa Maciejczak      (-) Romuald Tankielun 


